

Referatnotat fra møde i Rådet torsdag den 25. april 2019

Deltagere: Anni Kjeldsen, Klaus Bertram Mikkelsen, Jørgen Smidt-Jensen, Jens Kannegaard, Anna Nielsen, Kim W. Olesen, Hanne Sloth, Mika Leth Pedersen og Majbritt M. Petersen (ref.)

Afbud fra: Bent Vad Odgaard, Lene Bjarke Skov, Rita Geertz, Peter Brincks

1. Godkendelse af dagsorden

Dagsorden godkendt.

2. Drøftelse af trædestenen i Ebeltoft

Mika gennemgået trædestensmodel.

En trædesten skal være i Maltfabrikken – bibliotek/arkiv/museum.

Der er også besluttet at en anden trædesten skal være på Mols. Det er endnu ikke besluttet hvor på Mols.

Jørgen forventer 150.000 gæster på årsbasis i bibliotek/arkiv/museum. Derudover flere besøgende i resten af Maltfabrikken. Jørgen fremviste og gennemgik visualiseringer af BAM.

Havestuen øverst er oplagt til formidling af Nationalparken, man kan se næsten hele nationalparken derfra.

Mellemetage bliver med Lundbergs bibliotek / herreværelse.

Bunden er familiezone / børnebibliotek med børneaktiviteter.

BAM er blandet sammen på alle etager. Ligesom Nationalparken ønskes formidlet på alle etager.

Funding er søgt på 14.339.000 kr.

IT og AV-løsninger kommer også.

To køller, den lille lukket op – 10 meter til loftet med en stor AV installation med film, lyd, billeder. Bibliotek kan bruge til udstilling. En kunstner kan bruge det. NPMB kan bruge det.

Synergier – udnytte hinandens evner og rum, benytte fællesrum og maskiner, derfor ikke den samme brug for plads som et andet sted. Ånden – vi deler det hele.

Kristian og Nicole fra sekretariatet er tilknyttet formidlingsarbejdsgruppen med to arkitekter og personer fra biblioteket om indretning mv. fremad.

3. Orientering fra bestyrelsen ved Jørgen Smidt

Bestyrelsen vil gerne klædes bedre på til dets arbejde. Mere information fra sekretariatet blev derfor drøftet.

Med hensyn til besøgscentret har styregruppe holdt mange møder med konsulent. Arbejdet er snart færdigt med et flot prospekt m.v. Projektet er godt gennemarbejdet og med et godt formål.

Nationalparkens 10 års jubilæum i år. Konference i efteråret for offentligheden om Nationalparkens betydning. Mange arrangementer der plejer at afholdes bliver opgraderet, samt nye arrangementer, eks. Peitersens og DANE. Kvalitetsvandresti 60 km. På budgettet i år er en tværgående pulje, hvor rådet eks. også kan tænke ind, om der er noget der kan gå på tværs mellem udvalg, som pengene kan bruges på.

4. Orientering om dagsordenen til bestyrelsesmødet den 9. maj 2019 ved Mika

Hvordan får man i bestyrelsen et større/mere/dybere kendskab til NPMB og den løbende drift? Skal der evt. holdes en temadag? Lidt drøftet i råd også i slutningen af 2018. Mange i bestyrelse er nye og planen er besluttet af gl. bestyrelse. Sekretariatet drøftet med formand og besluttet at prøve fremad at starte med et punkt der hedder

”sekretariatet orienterer”

Formål er at informere om status på et valgt område og det skal være grundlag for efterfølgende debat. Møderne vil mere blive holdt på jagtslottet fremad. Frivillige, formidling, natur, kultur, friluft, erhverv – emner fremad. 9/5 bliver punktet frivillige. Skal se på de udfordringer og muligheder vi ser, og give bestyrelse viden til det kan drøftes.

Årsberetning skal godkendes af bestyrelsen. Et er også et PR materiale. Når den er godkendt af bestyrelsen udsendes den til råd.

Projektbeskrivelser fra udvalg.

Besøgscenter og drøftelser hos styregruppe. Der er et styregruppemøde lige før bestyrelsesmødet. Til dette styregruppemøde forventes de sidste rettelselser til prospekt at laves færdige.

5. Orientering om Besøgscentret. Drøftelse af status og det videre arbejde

Trædestensprincip – trædesten skal ligge, hvor folk kommer.

Rådet ønsker at blive klædt bedre på til at fortælle om besøgscentret. Vi skal lægge vægt på, at et besøgscenter vil gavne området og Rønne by. Lokalplan er vedtaget.

Måske der kan laves nogle flere arrangementer som sidste år, hvor der om sommeren var nogle eftermiddage med ansatte på sekretariatet til at svare på spørgsmål om besøgscentret. Der virkede folk interesserede og forstod også detaljerne. En i rådet kender 3 personer, som ville slettes fra nej-gruppen efter disse arrangementer i 2018.

Måske en god ide at forklare, at der stadig er is osv. Det hedder besøgscenter ikke velkomstcenter – velkomstcenter lyder mere som at henvende sig til folk udefra, besøgscenter henvender sig ligeså meget til lokale.

Der blev fremsat forslag om at lave faktabokse fra bestyrelse og råd. Stille og roligt sætte fokus på, hvad det næste der skal ske er osv. Sagligt og ordentligt og informativt.

FAQ ligger på hjemmeside, men virker umiddelbart ikke.

6. Evt.

Ønske om at der ikke er for mange måneder i mellem møder, også i udvalg. Temadag kunne måske være for mere end bestyrelse.

Fraværsprocent viser, at vi ikke bør have flere møder, det er ved ulønnet arbejde svært at bede folk om at komme til mange møder.

Næste møde: Tage op om det nye foreslåede punkt til bestyrelse også skal med til rådsmøder – "Sekretariatet informerer".

Mika vist på kort hvordan NPMB areal er ændret.

Forslag til næste mødes lokation: Vistoft Mølle, Jagtslottet, Verner og Merete.

Enighed om Vistoft Mølle og sandwich til næste gang.